
حواشی مهاجرت کاربران توییتر
به دنبال اعمال محدودیت های جدید در توییتر، کاربران 
زیادی به سراغ بلواسکای رفته اند و این شرکت مجبور شده 
است که ثبت نام های جدید را متوقف کند. مهاجران جدید از 
توییتر زمانی تصمیم به ترک این شبکه اجتماعی گرفته اند که 
ایلان ماسک اعلام کرد برای جلوگیری از استخراج اطلاعات، 
دسترسی کاربران بدون اکانت )تیک آبی( را به توییت ها مسدود 
کرده است.  بلواسکای، شبکه اجتماعی غیرمتمرکزی که توسط 
بنیانگذار توییتر راه اندازی شد، ثبت نام کاربران جدید را موقتاً 
متوقف کرده؛ چون با سیل عظیم کاربران توییتر مواجه شده 
است که پس از اعلام محدودیت های جدید این شبکه اجتماعی 
درحال مهاجرت به پلتفرم رقیب هستند.  اپلیکیشن بلواسکای 
چند وقت پیش عرضه شد و اگرچه ورود به آن تنها با دعوت نامه 
ممکن است، اما این شرکت ظاهراً همچنان در کنترل کاربران 
خود مشکل دارد. در بیانیه این پلتفرم آمده است: »موقتاً 
ثبت نام های بلواسکای را متوقف می کنیم. تیم ما به تلاش برای 

حل مشکلات عملکردی موجود ادامه می دهد.«
بلواسکای در ادامه یادآور شده است که به  محض فعال سازی 
مجدد کدهای دعوت، این خبر به اطلاع کاربران خواهد رسید. 
این شرکت با نگاه به آینده می گوید هیجان دارد تا به کاربران 

بیشتری اجازه آزمایش نسخه بتای این پلتفرم دهد. 
در صفحه وضعیت بلواسکای گفته شده است که ساعاتی پیش 
کیفیت عملکرد این پلتفرم دچار افت شد. با توجه به گزارش ها 
به نظر می رسد که منظور از این افت کیفیت این بوده است که 
در نسخه وب پست ها بارگذاری می شدند، اما زمان زیادی طول 
می کشید تا این بارگذاری تکمیل شود. این مسئله شدت کمتری 

در نسخه iOS این اپلیکیشن داشت. 
بلواسکای همچنین می گوید با حجم رکوردشکنی از 
ورود کاربران روبه رو شده است. »پل فریزی«، مهندس این 
شرکت، می گوید آن ها برای حل بخشی از مشکلات خود چند 
به روزرسانی را منتشر کرده اند تا حداقل مشکل بار سرور کمتر 
شود.  اپلیکیشن Mastodon هم ظاهراً با ورود موجی از 
کاربران همراه بوده و در یک آمارگیری از ثبت نام 26 هزار کاربر 

جدید در این پلتفرم خبر داده است. 

چرا گوگل برای کاربران ایرانی اختلال 
ایجاد کرده؟

به گفته محمد جعفرپور، رئیس شرکت ارتباطات زیر 
ساخت در یکی از پیام رسان های بومی: در چند روز گذشته 
شرکت گوگل در اقدامی غیر حرفه ای، نسبت به ایجاد اختلال 
 )Google. com(در استفاده از سرویس جست وجوی خود
برای کاربران ایرانی اقدام کرده است.  او افزوده: بررسی ها 
نشان می دهد این محدودیت ها به صورت تدریجی در حال 
گسترش است و متخصصین شرکت زیر ساخت در تلاش 

برای خنثی کردن این محدودیت جدید هستند. 

 گوشت های قربانی
 به ایران فرستاده نمی شود

عملیات قربانی در حج چهارشنبه گذشته، همزمان با عید قربان 
در عربستان برگزار شد که ۸۷ هزار و ۵۰۰ رأس گوسفند برای زائران 
ایرانی قربانی شد. در این میان اخباری مبنی بر انتقال گوشت های 
قربانی حجاج ایرانی به کشور منتشر شد که ایزدی، مسئول واحد 
قربانی عملیات حج تمتع ۱۴۰2 در واکنش به چنین اخباری 
گفت: این اقدام که در سال های پیش به آن پرداخته شد، در حال 
حاضر قابل اجرا نیست؛ چراکه باید برنامه ریزی های مبتنی بر آن 
و زیرساخت های ارسال آن فراهم شود و فعلا چنین اقدامی صورت 
نمی گیرد.  مسئول واحد قربانی عملیات حج تمتع اظهار کرد: بخشی 
از گوشت قربانی ذبح شده داخل خود عربستان می ماند و بخشی دیگر 
به برخی کشورهای فقیر آفریقایی و آن هم توسط دست اندرکاران 
مربوطه در کشور میزبان ارسال خواهد شد.  طرح انتقال گوشت های 
قربانی حج به ایران در سال های گذشته بارها مطرح و در مقطعی از 
سال ۱۳۹۸ حتی از سوی مسئولان حج و زیارت جدی تر پیگیری 
شد، اما در نهایت اعلام شد اگر شرایط مهیا باشد، در آینده انتقال 
گوشت ها به ایران انجام می شود. رئیس وقت سازمان حج و زیارت در 
سال ۹۸ نیز دلیل بازنگرداندن گوشت های قربانی را مقرون به صرفه 
نبودن انتقال گوشت ها به ایران از راه هوایی و نبود کشتی مجهز به 
یخچال مناسب اعلام کرده بود.  عربستان معمولا گوشت های قربانی 
حج را براساس اعلام بانک توسعه اسلامی، پس از معاینه، توزیع 
می کند. بخشی از گوشت های قربانی شده به حاجی ها و فقیران 
حاضر در منا، که عملیات قربانی انجام می شود، داده می شود و باقی 
گوشت ها هم از راه های دریایی و زمینی به کشورهایی مثل اردن، 
سوریه، لبنان و فلسطین فرستاده می شود.  ارسال این گوشت ها 
به کشورهای دیگری چون افغانستان، پاکستان، مالی، نیجر، 
سودان، سنگال، جیبوتی، سومالی، کنیا، تانزانیا، کومور، موزامبیک، 
بنگلادش، موریتانی، گینه، سیرالئون، آلبانی و بوسنی در روزهای 

بعد از عید قربان و از راه دریا انجام می شود. 

آرمان ملی: علی بیت الهی، رئیس بخش 
زلزله مرکز تحقیقات وزارت شهرسازی اظهار 
حدود  شده  انجام  مطالعات  طبق  داشت: 
۱۰۰۰ ساختمان بلند مرتبه بالای ۱2 طبقه 
بر روی گسل ساخته شده اند که نیمی از این 
ساختمان ها در منطقه یک تهران واقع شده اند. 
از طرفی مدیرعامل سازمان آتش نشانی 
و خدمات ایمنی شهر تهران از سهم بالای 
دولتی ها در ساختمان های ناایمن تهران صحبت 
کرده و گفته، در تهران ۱2۹ ساختمان ناایمن 
دارای وضعیت بحرانی مورد شناسایی قرار 
گرفته که با توجه به پیگیری ها از طریق تذکراتی 
که به مالکین ساختمان ها داده شد درحال 
حاضر تعداد این ساختمان ها به ۹۳ ساختمان 
کاهش پیدا کرد که از این تعداد نیز بیشتر این 
ساختمان ها دولتی هستند. قدرت ا... محمدی 
در حاشیه یکصد و پنجاه ونهمین جلسه علنی 
شورای شهر تهران از این سهم بالای دولتی ها 

صحبت کرده است. 
نکته دیگری که در صحن شورای شهر مطرح 
شده از تخفیف 2 هزار و ۷۰۰ میلیارد تومانی به 
سازندگان در شمال شهر فقط در دو ماه خبر 
می دهد. روز گذشته لطف ا... فروزنده، معاون 
مالی و اقتصاد شهری شهرداری به ارائه گزارشی 
درباره حساب و درآمد شهرداری تهران در 
اسفند ۱۴۰۱ پرداخت و اعضای شورا نیز نظرات 
خود را درباره گزارش قرائت شده بیان کردند. او 
گفت: از آذر تا دی ماه سال ۱۴۰۱، 2 هزار و ۷۰۰ 
میلیارد تومان به ساخت وساز در شمال شهر 

تخفیف داده ایم و اگر دیگر ماه ها را نیز در نظر 
بگیریم، می توان گفت ۸ هزار و ۷۵۰ میلیارد 
تومان یارانه به سازندگان عمده دادیم تا ۳۰ 
هزار میلیارد تومان درآمد کسب کنیم؛ یعنی 
یک سوم از دارایی ها را داده ایم تا دو سوم دارایی 

کسب کنیم. 

   دارآباد، گلاب دره جماران و تجریش 
آسیب پذیرند

منطقه یک تهران مسیر عبور سه گسل 
درون شهری بزرگ است و سه گسل به موازات 
هم از این منطقه یک تهران عبور می کنند و 
اتفاقا بیش ترین ساختمان های بلند مرتبه در 
منطقه یک تهران ساخته شده اند و بیش ترین 
ساخته  گسل  روی  بر  که  ساختمان هایی 
شده اند در همین منطقه هستند. از سوی دیگر 
بیش ترین تقاطع با لوله های گاز و گسل ها در 
همین منطقه دیده می  شود و اساسا منطقه یک 

تهران، منطقه پرتراکمی است. 
علی بیت الهی، رئیس بخش زلزله مرکز 
تحقیقات وزارت شهرسازی با اعلام خبر ساخت 
هزار برج در تهران بر روی گسل، گفته: در 
منطقه یک تهران بسیاری از ساختمان های 
مهم ستادی و نهادی بر روی گسل ساخته 
شده اند و بالغ بر 2۴۹ مرکز مهم و مدیریتی و 
عمومی خدمات رسانی برروی گسل شمال قرار 
گرفته اند. همچنین منطقه یک بافت فرسوده 
وسیعی هم دارد از جمله مناطق دارآباد، گلاب 
دره جماران و تجریش و... که در این بافت ها 

کوچه های معابر بسیار باریک هستند که به 
شدت ریسک زلزله را بالا می برند و اگر تنها یک 
سنگ از نماد این ساختمان ها ریزش کند کل 

خیابان مسدود می شود. 

   ممنوعیت ساخت هتل ولنجک در 
جوار گسل

بیت الهی درباره اقدامات اخیر شهرداری 
تهران و احتمال صدور مجوزها برای ساخت و 
ساز های برج در حرایم گسلی از جمله ساخت 
هتل ۳۰ طبقه در منطقه ولنجک بر روی حریم 
گسلی هم گفته: آنچه در رسانه ها نقل شده 
اینکه گویا قرار است برج ۳۰ طبقه ای با کاربری 
هتل در منطقه ولنجک ساخته شود و مطلبی از 
قول شهردار تهران در رسانه ها نقل شده مبنی بر 
اینکه »برخی از اساتید معتقدند امکان ساخت 
این برج بر روی گسل یا در حرایم گسلی وجود 
دارد اما اعلام کرده ایم درباره امکان ساخت این 
برج بر روی گسل از مرکز تحقیقات مسکن 

وزارت راه و شهرسازی استعلام گرفته شود.«
او با اشاره به اظهارات شهردار تهران درباره 
دریافت استعلام از مرکز تحقیقات شهرسازی 
وزارت راه و شهرسازی گفت: در جریان 
استعلامی که توسط شهردار تهران گفته شده، 
نیستم و البته درخواستی به بخش زلزله که 
متولی این امر است، نرسیده و موضوعی به 
این بخش ارجاع داده نشده است. بخش زلزله 
که مسئولیت این موضوع را برعهده دارد، هنوز 
استعلامی دریافت نکرده  ا ست. در مجموع اگر 

هم استعلامی صورت بگیرد، طبق قانون احداث 
ساختمان های بلند مرتبه در حرایم گسلی 

ممنوع است. 
رئیس بخش زلزله مرکز تحقیقات راه، مسکن 
و شهرسازی تاکید کرد: براساس مصوبه شورای 
عالی معماری و شهرسازی که ابلاغ هم شده، در 
نقشه های شهر تهران و نقشه حرایم گسلی که 
براساس آن پروانه های ساخت صادر می شود، 
تاکید شده که احداث ساختمان های بلند مرتبه 
و برج )ساختمان های بالای ۱2 طبقه( در حرایم 
گسل ها ممنوع است و این مصوبه از سال ۹۷ 

ابلاغ شده و به اجرا می رسد. 

   پاساژ مهستان در میدان انقلاب 
یک ساختمان بحرانی است

از سوی دیگر، محمدی، مدیرعامل سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران در 
خصوص پاساژ مهستان در محدوده میدان 
انقلاب با اشاره به اینکه این ساختمان در لیست 
ساختمان های ناایمن است، گفته: پاساژ مهستان 
یکی از ساختمان های بحرانی است که با توجه 
به حجم تردد و کاربری آن پرخطر محسوب 
می شود. چندین بار از سوی سازمان آتش نشانی 
به این ساختمان تذکر داده شده ولی متاسفانه 
پیشرفت اجرای ضوابط در آن محسوس نیست. 
امیدواریم مالک این ساختمان پای کار بیاید. 
البته موضوع را به قوه قضائیه اعلام کردیم و برای 
این ساختمان در قوه قضائیه پرونده تشکیل 

شده است. 
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 تاریخ مصرف داروها

درمانگاه تامین اجتماعی فومن که اکثرا افراد سالمند به 
آن مراجعه می کنند اکثر داروهای آن تاریخ هایی در حد 
دوماه به انقضا به دست بیماران خود می دهند که این موضوع 
برای سالمندانی که روی تاریخ داروها را نگاه نمی کنند بسیار 
اهمیت دارد. جا دارد مسئولان تامین اجتماعی استان به این 
موضوع رسیدگی کنند تا بلکه خدایی ناکرده سالمندان با 

مشکلات مسمومیت دارویی دچار نشوند. 
یک شهروند از فومن

همراه اول و ایرانسل
آنتن دهی موبایل خط ایرانسل و همراه اول مخصوصا 
استفاده اینترنت در منطقه یوسف آباد تقاطع فتحی شقاقی 
خیلی ضعیف است از مسئولان ایرانسل و همراه اول 

درخواست رسیدگی به این موضوع را داریم. 
جمعی از اهالی محل 

                       88105007                 
روی خط آرمان ملی

   عمده برج های ناایمن در شمال شهر تهران ساخته شده اند

1000 برج تهران
 روی گسل ساخته شده اند

رادان: مسمومیت های الکلی 
سریالی نیست

گفت:  کشور  انتظامی  کل  فرمانده 
مسمومیت های الکلی در ایران سریالی نیست 
و در هر نقطه ای که گزارش از مسموم شدن 
افراد با مشروبات تقلبی اعلام شده است افراد 
تولیدکننده بلافاصله شناسایی و دستگیر 
شده اند. سردار احمدرضا رادان فرمانده کل 
انتظامی کشور در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه آیا مسمومیت های الکلی که در 
روز های اخیر در شهر های مختلف گزارش 
شده اند، سریالی است، اظهار کرد: خیر، 
مسمومیت های الکلی در ایران به هیچ عنوان 
سریالی نیست و پلیس این موضوع را تایید 
نمی کند. وی بیان کرد: افرادی که مشروبات 
الکلی مصرف می کنند باید بدانند که خطراتی 
متوجه آنهاست.  سردار رادان تصریح کرد: در 
هر شهری که این مسمومیت های الکلی اعلام 
شده است، پلیس بلافاصله تولیدکنندگان 
مشروبات فاسد را شناسایی و دستگیر 
کرده است.  از حدود یک ماه پیش ۳2 نفر 
)سردشت ۷ نفر، قزوین 2 نفر، بهارستان 2 
نفر، مازندران ۳ نفر، رباط کریم 6 نفر و کرج 
۱2 نفر( بر اثر مشروبات الکلی تقلبی مسموم 

و یا جان خود را از دست داده اند. 

 ۳ کافه و باشگاه بدنسازی
 پلمب شدند

همشهری آنلاین نوشت: اداره نظارت بر 
اماکن نیروی انتظامی لیستی از واحدهای 
صنفی پلمب شده در بندرعباس را منتشر کرد.  
پلمب واحدصنفی کافه ونیز، کافه لیان واقع در 
خیابان رسالت، کافه چوبی جنب پل رسالت، 
کافه دوچرخه، باشگاه ورزشی بدنسازی واقع 
در خیابان رسالت شمالی از واحدهای صنفی 
هستند که به علت عدم رعایت شئونات اسلامی 
و کشف حجاب های صورت گرفته، پلمب 
شده اند. چندی قبل چند واحد صنفی در 
بندرعباس مال نیز به دلیل عدم رعایت شئونات 

اسلامی پلمب شده بودند. 

برکناری شهردار انزلی 
رئیس شورای شهر انزلی اعلام کرد: 
دلیل محکومیت شهردار انزلی دریافت حق 
جلسه از کمیسیون ماده ۱۰۰ به ازای هر 
جلسه رقمی حدود سه میلیون تومان عنوان 
شده است. جعفری ادامه داد: شهرداران 
در کمیسیون ماده ۱۰۰ حق رای ندارند 
و شهردار یا یکی از مسئولان شهرداری به 
صورت معمول دبیر کمیسیون است.  شعبان 
جعفری گفت: شورای شهر انزلی مجری 
قانون بوده و تعیین شهردار جدید به پیوست 
نامه استانداری انجام شده است.  جعفری 
ادامه داد: سرپرست جدید شهرداری انزلی تا 
انتخاب شهردار جدید یعنی سه ماه می تواند 
به عنوان سرپرست این مجموعه فعالیت  کند. 

 وام 150 میلیون تومانی
 برای سربازان

عالی  مشاور  کمالی  موسی  سردار 
قرارگاه مهارت آموزی سربازان ستاد کل 
نیروهای مسلح با اشاره به تسهیلات قرارگاه 
مهارت آموزی سربازان برای سربازان ماهر 
گفت: سال گذشته اعلام کردیم آن دسته 
از سربازان ماهر که در طول دوران خدمت 
خود مهارتی را فرا گرفته و گواهی مهارت 
آموزی نیز دریافت کرده اند، می توانند برای 
دریافت وام خوداشتغالی ثبت نام کنند.  وی 
با بیان اینکه پس از ثبت نام این افراد، اقدامات 
و بررسی ها برای اعطای وام آغاز شد، گفت: 
پرداخت تسهیلات مهارت آموزی سربازان 
وظیفه ای که سال گذشته درخواست خود 
را ثبت کرده بودند، در حال انجام است و تا 
پایان تیرماه ادامه دارد.  مشاور عالی قرارگاه 
مهارت آموزی سربازان ستادکل نیروهای 
مسلح درباره رقم تسهیلات اعطایی به 
سربازان اظهارکرد: تسهیلات اشتغال زایی 
سربازان ماهر در نوع خوداشتغالی به مبلغ 
حداکثر ۱۵۰ میلیون تومان به سربازان 
منقضی خدمتی که تاریخ ترخیص آنان 

کمتر از پنج سال باشد، اعطا می شود. 

  تشکیل وزارت خانواده 
در کمیسیون فرهنگی 

کمیسیون  سخنگوی  راستینه،  احمد 
فرهنگی: اعضای کمیسیون با مصوبه خود، 
دولت را مکلف به تشکیل وزارت خانواده، 
زنان و جوانان کردند. براساس این مصوبه، 
وزارت خانواده، زنان و جوانان با ادغام معاونت 
امور زنان و خانواده ریاست جمهوری و 
معاونت جوانان وزارت ورزش و جوانان 

تشکیل می شود. 

 باید همه جوانان 18 ساله را 
به راهیان نور بفرستیم

رئیس دانشگاه آزاد می گوید: ما باید به 
نقطه ای برسیم که تمام جوانان ۱۸ ساله را 
به راهیان نور بفرستیم. جایی است که اگر 
جوان نرود، امیدی به ساخته شدن نمی رود.  
محمدمهدی تهرانچی افزود: راهیان نور یک 
فناوری مقابل فناوری مجازی است. مگر غیر 
از این است که فرزندان خود را در دریایی 
وانهادیم که دشمنان آنها در ساحل قرار دارند. 

آرمان ملی: پتروشیمی میانکاله، فنس کشی ها و آغاز 
بتن ریزی شبانه توسط سرمایه گذار این پروژه علاوه بر اینکه 
مورد انتقاد بسیاری از فعالان محیط زیست که مورد انتقاد 
سازمان حفاظت از محیط زیست به ریاست علی سلاجقه 
هم قرار گرفته تا جایی که براساس اظهارات سعید کریمی، 
مدیرکل دفتر ارزیابی سازمان حفاظت محیط زیست، رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست در نامه ای به دادستان کل 
کشور، خواستار جلوگیری از ادامه فعالیت های این پروژه 
شده. سلاجقه همچنین با ارسال نامه ای به ابراهیم رئیسی، 
رئیس جمهور، درخواست کرده که موضوع لغو مصوبه دولت 
قبل درباره صدور مجوز احداث پارک اختصاصی تولید 
پروپیلن از گاز طبیعی در منطقه امیرآباد مازندران، در دستور 

کار هیات دولت قرار گیرد. 
پتروشیمی میانکاله از ابتدای سال ۱۴۰۰ در منطقه امیرآباد 
مازندران مطرح، پرونده آن در محیط زیست بررسی و مشخص 
شد، مشکلات فراوانی دارد و جمع بندی این شد که محیط 
زیست با این پرونده موافقت نکرد و ارزیابی زیست محیطی را 
برای آن تایید نکرد و در نهایت مقرر شد در این پروژه ساخت 

و سازی انجام نشود. 
حالا خبر رسیده که سرمایه گذار این پروژه فنس کشی انجام 
داده و بر اساس اخبار جدید، شبانه در حال بتن ریزی در منطقه 
است ولی از دید سازمان محیط زیست، این اقدام خلاف قانون 
و بدون تایید محیط زیست است. در بررسی صورت گرفته 
مشخص شده که شروع عملیات فیزیکی در همان محل قبلی 

در حال انجام است. 

بودن  قانونی  غیر  درباره  کارشناسان  نظر   
پتروشیمی میانکاله

سعید کریمی، مدیر کل دفتر ارزیابی زیست محیطی 
سازمان حفاظت محیط زیست از ورود سازمان متبوع خود 
به ساخت و سازهای جدید در پتروشیمی میانکاله و غیر 
قانونی بودن این ساخت و ساخت ها خبر داده و در پاسخ به 
این سوال که اعلام شده پروژه پتروشیمی میانکاله در محلی 
دیگر در حال ساخت است، گفته: این پروژه در کهرباران در 
2۰ کیلومتری این سایت در حال اجراست در حالی که هیچ 
اقدام عملیاتی و اجرایی در آنجا انجام نشده و عملیات جدید در 
همان محلی که سال گذشته مورد بررسی قرار گرفته و با آن 
مخالفت شده، انجام شده است. این سرمایه گذار سال گذشته 
نتوانست به اهداف خود برسد و هم اکنون اگر دوباره شروع به 

ساخت و ساز کرده باشد با آن برخورد می شود. 

مدیر کل دفتر ارزیابی زیست محیطی سازمان حفاظت 
محیط زیست که در برنامه تلویزیونی تهران بیست، صحبت 
می کرد، به این نکته اشاره کرده که به این سرمایه گذار اعلام 
شده که حق هیچ گونه عملیات اجرایی ندارد و روز گذشته هم 
با دادستان کشور نامه نگاری لازم انجام شده تا جلوی این پروژه 
گرفته شود بنابراین پیگیری حقوقی لازم برای جلوگیری از 
این پروژه انجام شده است. دلیل حساسیت موضوع این است 
که توان اکولوژیک منطقه در حد توسعه پتروشیمی در تالاب 
میانکاله نیست ولی به دلیل منفعت اقتصادی این پروژه به 

دنبال ایجاد این پتروشیمی هستند. 
کریمی گفته است که از هیات دولت خواسته اند مصوبه 
واگذاری زمین تالاب میانکاله ملغی شود و دیدگاه سازمان 
بازرسی برای بررسی این پروژه از بعد دیدگاه انرژی و نه دیدگاه 

محیط زیستی بوده است. 
در خصوص ساخت و سازهای جدید در پتروشیمی 
میانکاله، مهدی اسماعیلی بیدهندی، کارشناس محیط زیست 
و عضو هیات علمی دانشگاه هم گفته: این پروژه ها بیشتر از 
اینکه ناشی از عدم نظارت باشد، ناشی از نگاه اشتباه به توسعه 
و پیشرفت است. پتروشیمی میانکاله با توجه به حساسیت 
محیط زیستی و پناهگاه حیات وحش بودن این منطقه در 
واقع پروژه ای است که نباید انجام شود و این اقدام بدون مجوز 

محیط زیست تخلف است. 
این عضو هیات علمی دانشگاه افزوده: پافشاری سرمایه گذار 
این پتروشیمی با استدلال ایجاد اشتغال در این استان است، 
در حالی که مازندران رتبه 2۱ بیکاری را در کشور دارد. در 
استان مازندران ۵2 درصد نیروی شاغل در بخش خدمات 
و ۳۰ درصد در بخش صنعت هستند و این نشان دهنده 

پتانسیل این استان در بخش خدمات است. 
اسماعیلی در واکنش به موافقت سازمان بازرسی با پروژه 

پتروشیمی میانکاله گفته: وقتی سازمان محیط زیست که 
متولی این حوزه است با اجرای این پروژه مخالف است، چگونه 

سازمان بازرسی می تواند بگوید که این پروژه ایرادی ندارد؟

   این پروژه ایرادی ندارد
از سوی دیگر، غلامرضا شریعتی اندراتی، نماینده بهشهر در 
مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از برنامه تهران بیست 
درباره بررسی تاسیس پتروشیمی در تالاب میانکاله گفته: 
پتروشیمی مازندران به عنوان پتروشیمی میانکاله مطرح شده 
که کاملا اشتباه است و این پروژه پتروشیمی مازندران است 
که در محدوده اراضی محمودآباد شهرستان بهشهر است. این 

پتروشیمی مصوبه هیات وزیران را هم دارد. 
او ادامه داده: وقتی مصوبه ای به تصویب می رسد، برای همه 
دستگاه های اجرایی لازم الاجراست. وزارت نفت و وزارت 
نیرو مجوزهای لازم را برای این پروژه صادر کرده اند. سازمان 
بازرسی کل کشور شش ماه روی این پروژه کار و اعلام کرده 
است این پروژه ایرادی ندارد. این نماینده مجلس یازدهم ادامه 
داده که محیط زیست سال ۹۹ با اجرای این پروژه موافقت 
کرده است و معاونان این مجموعه این موضوع را تایید کرده اند. 
این مجوز را دیده ام، شماره خورده و معاونان محیط زیست آن 
را امضا کرده اند. مجوز نهایی صادر شده است ولی این مجوز 
را محیط زیست به ما نمی دهد. در مورخه ۱۸ دی ماه سال 
۱۴۰۰ صورتجلسه ای نوشته شده و محیط زیست قید کرده 
است که تخصیص زمین، آب و خوراک برای این پروژه بلامانع 
است و مجوز اولیه صادر می شود ولی در ادامه مجوز نهایی را 

صادر نکردند. 
اما این اظهارات شریعتی، نماینده مجلس، بی پاسخ نماند و 
مدیر کل دفتر ارزیابی زیست محیطی سازمان حفاظت محیط 
زیست با اشاره به این نکته که مجوز تاسیس پتروشیمی 
میانکاله صادر نشده، توضیح داد که این چنین مجوزی 
وجود ندارد و اگر وجود دارد این مجوز را رسانه ای کنند. ما 
تاکنون مجوز ۷۰ پتروشیمی را صادر کرده ایم ولی تاکنون 2۵ 
پتروشیمی هیچگونه پیشرفتی نداشته اند. بنابراین نمی توان 
بحث ایجاد اشتغال در پتروشیمی ها را مطرح کرد، دوستان 
اگر دغدغه اشتغال را دارند به سراغ همین پتروشیمی ها بروند. 
به گفته کریمی: اگر مجوز تاسیس پتروشیمی میانکاله 
را با امضا، هلوگرام و مهر برجسته دارند در رسانه ها منتشر 
کنند. علاوه بر این ما مصوبه هیات وزیران را داریم که صنایع 
شیمیایی که فاضلاب دارند حق استقرار در استان های شمالی 

را ندارند. 

محیط زیست از ورود سازمان متبوع خود به ساخت و سازهای میانکاله  خبر داد

بتن ریزی شبانه در میانکاله
نامه نگاری سلاجقه با رئیسی و منتظری

مدیرعامل سازمان آتش نشانی می گوید دولتی ها سهم بالایی در ساختمان های ناایمن دارند


